
PROTOKÓŁ  NR  XXXVI/2018 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
przebiegu obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 26 czerwca 2018 r.                  

w godzinach od 13.00 do 15.30 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej. 

 

 

 

 

Przewodniczący obrad:  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej Pan Roman Lewicki. 

 

 
 

Otwarcia XXXVI sesji Rady Miejskiej oraz powitania Radnych, Gości i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki. 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXVI sesji Rady Miejskiej udział wzięli Radni: 

1. Pani Zofia Biała 

2. Pan Dariusz Bojek  

3. Pani Magdalena Anna Cyka 

4. Pan Zbigniew Demski 

5. Pani Judyta Maria Dudka 

6. Pan Mirosław Stanisław Forszpaniak 

7. Pan Jarosław Glapiak 

8. Pani Renata Helena Helińska 

9. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

10. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

11. Pan Hubert Kraśner  

12. Pan Roman Paweł Lewicki 

Pan Radny Marek Kozak, Pan Radny Andrzej Kaczmarek i Pan Radny Robert Skrzypek 

poinformowali o nieobecności na dzisiejszej sesji. Lista obecności Radnych Rady Miejskiej 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w obradach XXXVI sesji Rady Miejskiej udział wzięli pracownicy Urzędu Miasta                      

i Gminy w osobach: 

Pan Stanisław Glapiak -   Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Stefan Kuśnierek  -   Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna,  

Pan Sławomir Kosmalski  -   Sekretarz Miasta i Gminy Osieczna,  

Pani Hanna Smektała  -   Skarbnik Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Szymon Zimny   -   w/z Radcy prawnego Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Aldona Nyczak   -   podinspektor Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Małgorzata Nowak -   protokolant. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki stwierdził, że w sesji uczestniczy                 

dwunastu Radnych, w związku z czym podejmowane uchwały będą miały charakter 

prawomocny. 
 
 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XXXVI sesję Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 26 czerwca 2018 r. Witam 

Samorządowców i pracowników Urzędu na XXXVI sesji Rady Miejskiej. Lista obecności 
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zaproszonych Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Zamykam punkt 

pierwszy porządku obrad. W punkcie drugim przedstawię porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odczytanie porządku obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                          

w Osiecznej. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                           

w Osiecznej. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                         

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla zabudowy mieszkaniowej w obrębie Osieczna. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 

Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu 

Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego 

na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych                   

w każdym okręgu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Osieczna”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Osieczna na wymianę źródła ciepła. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta i Gminy Osieczna 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Miasta i Gminy Osieczna. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę przedszkolach. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej.   

20. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej 

z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo”. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna                 

na 2018 rok. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2024. 

24. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 
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25. Wolne głosy i wnioski. 

26. Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

27. Zakończenie obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Czy Państwo Radni mają pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść 

rękę - 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał? – 0 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych uczestniczących                        

w posiedzeniu 12 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXVI sesji. Zamykam punkt 2. 

Otwieram punkt zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

3. Otwieram punkt 4 porządku obrad.  

Ad. 4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 4. 

Przechodzimy do punktu 5.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                           

w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

W okresie międzysesyjnym pełniłem dyżury w Urzędzie Miasta i Gminy w Osiecznej. 

Uczestniczyłem w posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. Przewodniczący Komisji złożą 

sprawozdania z tych posiedzeń w kolejnych punktach porządku obrad. Wspólnie z Panem 

Burmistrzem brałem udział w sesji Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich we Wschowie. Brałem udział, podobnie jak wielu samorządowców z naszej 

Gminy, w uroczystościach 100. Rocznicy odzyskania niepodległości w Lesznie. Dziękuję 

tym, którzy byli na tej uroczystości rozumiem, że niektórzy nie mogli w niej uczestniczyć                           

i usprawiedliwili swoją nieobecność. Brałem udział w zakończeniach roku szkolnego                         

w placówkach oświatowych naszej Gminy. Dziękuję za zaproszenia na te uroczystości. 

Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.          

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pana Przewodniczącego Huberta Kraśnera proszę o sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej. Proszę.  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Pan Hubert Kraśner: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                        

w Osiecznej. Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym obradowała na dwóch 

posiedzeniach, tj. w dniach 5 i 26 czerwca 2018 r. Obydwa posiedzenia dotyczyły skargi                   

w sprawie zaistniałej szkody w środowisku i działań Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna                

w sprawie składowania odpadów. Na pierwszym z posiedzeń Komisja zapoznała się                           

z pismem (skargą) złożoną przez Pana Witolda Karkosza w sprawie zaistniałej szkody                      

w środowisku i działań Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna w sprawie składowania 

odpadów na działce dzierżawionej przez Pana Mateusza Klaka oraz z dokumentami 

zgromadzonymi przez Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna w tej sprawie. Na posiedzeniu                                    

w dniu 26 czerwca br. Komisja Rewizyjna zajęła stanowisko w sprawie skargi Pana Witolda 

Karkosza dotyczącej zaistniałej szkody w środowisku i działań Burmistrza Miasta i Gminy 



4 
 

Osieczna w sprawie składowania odpadów na działce dzierżawionej przez Pana Mateusza 

Klaka. Stanowisko przekazano Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Osiecznej.                      

Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

- informacji o uroczystości związanej z obchodami 100. Rocznicy Odzyskania 

Niepodległości organizowanej przez Samorząd Miasta Leszna i Samorządy Gmin Powiatu 

Leszczyńskiego, 

- projektu uchwały Rady Powiatu Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały                              

nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r.  w sprawie 

podziału Powiatu Leszczyńskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                        

w Osiecznej stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 6. W punkcie 7 proszę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa                     

i Ochrony Środowiska o złożenie sprawozdania z działalności  międzysesyjnej Komisji.  

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pana Przewodniczącego Jarosława Glapiaka proszę o złożenie sprawozdania z działalności 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie międzysesyjnym. Proszę.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Jarosław 

Glapiak: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Osiecznej. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie międzysesyjnym 

obradowała na jednym posiedzeniu w dniu 12 czerwca 2018 r. Tematem posiedzenia było 

zapoznanie z przygotowaniem letniska i bazy turystycznej do sezonu letniego. Było to 

wspólne posiedzenie z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu. Komisje nie 

wniosły uwag do przygotowania letniska do sezonu turystycznego. W wolnych głosach                          

i wnioskach przekazano informacje o: 

- uroczystości związanej z obchodami 100. Rocznicy Odzyskania Niepodległości 

organizowanej przez Samorząd Miasta Leszna i Samorządy Gmin Powiatu 

Leszczyńskiego, 

- projekcie uchwały Rady Powiatu Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały                              

w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, 

granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

- projekcie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Osiecznej w sprawie wynagrodzenia 

Burmistrza zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 7. W punkcie 8 proszę Przewodniczącą Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Budżetu o złożenie sprawozdania z działalności Komisji                          

w okresie międzysesyjnym.  

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Finansów i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Przewodniczącą Krystynę Krajewską proszę o sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej Komisji. Proszę.  
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Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej 

Pani Krystyna Krajewska: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                         

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów                            

i Budżetu w okresie sprawozdawczym obradowała na jednym posiedzeniu w dniu 12 czerwca 

2018 r., na którym zapoznała się z informacją o ogólnodostępnych placach zabaw na terenie 

Gminy Osieczna. Komisja przedstawioną informację przyjęła do wiadomości. Ponadto wraz   

z Komisją Rolnictwa i Ochrony Środowiska zapoznała się z przygotowaniem letniska i bazy 

turystycznej do sezonu letniego. Komisje nie wniosły uwag do przygotowania letniska do 

sezonu turystycznego. W wolnych głosach i wnioskach poinformowano o: 

- uroczystości związanej z obchodami 100. Rocznicy Odzyskania Niepodległości 

organizowanej przez Samorząd Miasta Leszna i Samorządy Gmin Powiatu 

Leszczyńskiego w auli Wyższej Szkoły Humanistycznej w Lesznie, 

- projekcie uchwały Rady Powiatu Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały                              

w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, 

granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

- projekcie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Osiecznej w sprawie wynagrodzenia 

Burmistrza celem dostosowania do obowiązujących przepisów prawa. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                         

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 8. Otwieram punkt 9.  

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Przewodniczącą Zofię Białą proszę o sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 

Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Proszę.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia w okresie międzysesyjnym 

obradowała na jednym posiedzeniu w dniu 14 czerwca 2018 r. Tematem posiedzenia była 

analiza projektów organizacyjnych przedszkoli i szkół Gminy Osieczna na rok szkolny 

2018/2019. Dyrektorzy placówek oświatowych w Gminie Osieczna zapoznali Komisję                        

z projektami organizacyjnymi przedszkoli, szkoły podstawowej i zespołów szkół. Komisja 

przyjęła przedstawione informacje do wiadomości. Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

- zapytania o plan zagospodarowania budynku po byłym sklepie wielobranżowym                        

w Ziemnicach, 

- informacji o planowanej rozbudowie Szkoły w Świerczynie, 

- projektu zmiany uchwały Rady Miejskiej w Osiecznej w sprawie wynagrodzenia 

Burmistrza w związku ze zmianą przepisów prawnych. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 9. Otwieram punkt 10.  

Ad. 10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Burmistrza o złożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Proszę.  

 

 



6 
 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! W okresie międzysesyjnym, tj. od 

18 maja do 26 czerwca 2018 r. wydałem zarządzenia w następujących sprawach:  

1) zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok (x2), 

2) zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami na 2018 rok, 

3) zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej na 2018 rok (x2), 

4) zmiany planu finansowania zadań zleconych gminie na 2018 rok realizowanego przez 

Urząd Miasta i Gminy w Osiecznej, 

5) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Centrum Kultury i Biblioteki                       

w Osiecznej za 2017 rok, 

6) zmiany zarządzenia nr 7/2018 Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna z dnia 5 lutego                  

2018 r. w sprawie ustalenia rocznych stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości na 

terenie Letniska w Osiecznej na 2018 rok, 

7) zmiany zarządzenia nr 8/W/2018 Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna z dnia 6 lutego 

2018 r. w sprawie oddania w użyczenie pomieszczeń dla Centrum Kultury i Biblioteki                 

w Osiecznej, 

8) ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie, 

9) wprowadzenia „Polityki Bezpieczeństwa Systemów Informatycznych Służących do 

Przetwarzania Danych Osobowych w Urzędzie Miasta i Gminy w Osiecznej”,   

10) przeznaczenia nieruchomości do wydzierżawienia, 

11) wydzierżawienia nieruchomości na okres do trzech miesięcy. 

Uczestniczyłem w: 

1) spotkaniach wójtów, burmistrzów, Starosty Leszczyńskiego i Prezydenta Miasta Leszna. 

Gospodarzami spotkań w okresie sprawozdawczym byli Pan Burmistrz Rydzyny oraz Pan 

Wójt Święciechowy, 

2) spotkaniu Zarządu Miejsko – Gminnego OSP, 

3) Walnym zebraniu członków Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich i posiedzeniu Zarządu Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich we Wschowie, 

4) spotkaniu z Panem Dyrektorem Potrzebowskim z Departamentu Wdrażania Programu 

Operacyjnego w Urzędzie Marszałkowskim, 

5) spotkaniu z Panem Dyrektorem Zbigniewem Małkowskim i Panem Dyrektorem 

Woźniakiem z firmy Eneos w sprawie przekazania majątku i realizacji inwestycji. Jeżeli 

działania będą zgodne z przyjętym harmonogramem, to jest szansa, że inwestycje 

zaplanowane na rok bieżący, tj. oświetlenie drogi nr 432 przebiegającej przez Osieczną 

czyli obwodnicy Osiecznej, oświetlenie drogi krajowej nr 12 w granicach miejscowości 

Kąkolewo, pobudowanie dwóch punktów świetlnych w Popowie Wonieskim oraz 

dokończenie budowy oświetlenia ulicznego na ulicy Gruszkowej w Kąkolewie zostaną 

wykonane. Powyższe prace przewiduje się zakończyć do połowy września br.,    

6) spotkaniu z Panem Dawidem Tomczakiem Prezesem Miejskiego Zakładu Oczyszczania 

Leszno. Pan Prezes zaproponował naszej Gminie stawki za przetwarzanie odpadów                       

na II półrocze tego roku na poziomie stawek obowiązujących w I półroczu bieżącego 

roku,  

7) spotkaniu z kierownikiem Zarządu Dróg Powiatowych Leszno Panem Kaczmarkiem. 

Rozmowy obejmowały rozwiązania dotyczące budowanej ścieżki rowerowej                                

w Kąkolewie oraz Osiecznej czyli okolic Samicy. Również uzgodniliśmy, że 

dotychczasowa kostka na chodnikach w Kąkolewie zostanie rozdysponowana na takiej 

samej zasadzie, na jakiej została sfinansowana czyli po połowie,  
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8) spotkaniach z Komendantem Miejskim Policji w Lesznie w sprawie przekazania byłego 

posterunku Policji na letnisku, 

9) brałem udział w samorządowych obchodach 100. Rocznicy Odzyskania Niepodległości   

w auli Wyższej Szkoły Humanistycznej w Lesznie, 

10) uroczystych zakończeniach roku szkolnego w przedszkolach i szkołach na terenie Gminy, 

11) spotkaniu z zespołem redakcyjnym Zeszytów Osieckich. 

Informuję, że: 

1) brałem udział w posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej, 

2) brałem udział w odsłonięciu pamiątkowej tablicy żołnierza AK Edmunda Śląskiego, na 

cmentarzu w Czerwonej Wsi. Dziękuję inicjatorowi i organizatorowi tej uroczystości 

Panu Sołtysowi Janowi Olejnikowi,  

3) uczestniczyłem w spotkaniu z okazji Dnia Matki w Kąkolewie, 

4) brałem udział w Festynie z okazji Dnia Dziecka w Wolkowie, 

5) byłem organizatorem spotkania z pracownikami Urzędu z okazji Dnia Samorządowca, 

6) zorganizowałem i uczestniczyłem w wyjeździe do Karpacza z grupą uczniów ze szkół                 

z terenu Gminy, 

7) uczestniczyłem w Obietnicy Zuchowej w Kąkolewie, 

8) spotkałem się z wyróżniającymi uczniami i ich rodzicami w Jeziorkach, 

9) uczestniczyłem w Wiankach na letnisku w Osiecznej, 

10) podpisane zostały umowy z wykonawcami na dokończenie budowy kanalizacji sanitarnej 

dla miejscowości Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo, a także przekazane zostały place 

budowy. W Łoniewie prace zostały już rozpoczęte, a na pozostałych odcinkach 

wykonawcy przygotowują dokumentację umożliwiającą rozpoczęcie prac, dotyczy to 

głównie opracowania i zatwierdzenia projektu organizacji ruchu na drogach objętych 

trasą zaplanowanej kanalizacji, 

11) na budowanym Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej wykonano znaczący zakres 

prac dotyczących zagospodarowania terenu obejmujący przygotowanie podłoża pod 

parking, drogi wewnętrzne oraz zamontowano oświetlenie zewnętrzne. Na dzisiaj 

wyznaczony został termin podpisania protokołu pomiędzy wykonawcą, a spółką 

gazowniczą obejmującego fakt zagazowania pobudowanego odcinka gazociągu, który 

umożliwi dokonanie rozruchu kotłowni, rozruchu urządzeń w kuchni oraz regulacji 

central wentylacyjnych, a tym samym dokonanie odbioru technicznego pobudowanego 

budynku CKiB, 

12) wykonawca robót związanych z przebudową i rozbudową oczyszczalni ścieków                              

w Osiecznej, porządkuje plac budowy, przygotowując zadanie do przekazania. 

Wykonywanych jest szereg badań, które mają potwierdzić zakładane projektowo 

parametry oczyszczonych ścieków. Odbiór techniczny wyznaczono na 29 czerwca br., 

13) na dzień 29 maja br. wyznaczono przeprowadzenie postępowania w trybie przetargu 

nieograniczonego ustnego dotyczącego sprzedaży mieszkania przy ul. Kościuszki nr 11   

w Osiecznej. Oferent, który deklarował zamiar kupna, w efekcie do przetargu nie 

przystąpił, stąd przetarg okazał się nieskuteczny, 

14) zaplanowana na rok bieżący modernizacja dróg gminnych o nawierzchni asfaltowej 

wymaga wymiany krawężników znajdujących się przy jezdniach. Przypomnę, że 

modernizacją objęte będą ulice: Śniadeckich, Słowackiego, Mickiewicza, Skłodowskiej                  

- Curie w Osiecznej, Spacerowa i Pocztowa w Kąkolewie oraz drogi gminne: w Kątach                      

i Ziemnicach – Górce. Prace w tym zakresie trwają, a realizują je zatrudnieni w Urzędzie 

pracownicy. Wykonany został zakres prac na ul. Śniadeckich, Słowackiego i Mickiewicza 

w Osiecznej. Pozostałe będą sukcesywnie realizowane, 

15) w świetlicy w Ziemnicach dokonano częściowej wymiany podłogi na sali, a także 

obróbce poddano ościeża zamontowanej bramy do remizy w Ziemnicach. Prace wykonali 



8 
 

pracownicy zatrudnieni w Urzędzie Miasta i Gminy. W Osiecznej i Kąkolewie na 

parkingach należących do Gminy pomalowano na niebiesko miejsca parkingowe dla osób 

niepełnosprawnych, 

16) w ramach rewitalizacji centrum Osiecznej zakończono przebudowę ul. Mała Kościelna. 

Obecnie takie prace trwają na ul. Bocznej i placu przykościelnym. Technologia ich 

wykonania, zgodnie z zaleceniem Wielkopolskiego Konserwatora Zabytków Delegatura  

w Lesznie, jest taka sama jak na ul. Mała Kościelna, czyli nawierzchnia jezdni układana 

jest z kamienia polnego, a chodniki z kostki betonowej. Na ul. Bocznej zmieniono rodzaj 

lampy. Obecnie jest taka sama jakie stawiamy przy przebudowywanych ulicach, 

17) w Kątach przy drodze wojewódzkiej rozebrany został stary, murowany przystanek 

autobusowy, a w jego miejsce ustawiono współczesną wiatę autobusową. W Trzebani 

obok firmy Lubema naprawiono fragment drogi stanowiącej własność Gminy, 

18) stałym zadaniem, które realizujemy na bieżąco o tej porze roku jest wykaszanie rowów 

przy drogach gminnych oraz dbanie o stan posadzonych kwiatów na istniejących 

zieleńcach. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. Przygotowałem projekty uchwał, 

które Pan Przewodniczący i Państwo Radni przyjęli do procedowania. Dziękuję.    

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Pani Radna Zofia Biała. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Panie Burmistrzu, moje pytanie dotyczy modernizacji dróg gminnych o nawierzchni 

asfaltowej. W przedstawionym planie tej modernizacji nie została wymieniona Świerczyna. 

Czy w bieżącym roku prace w tym zakresie nie będą realizowane i nie nastąpi zakończenie 

modernizacji drogi gminnej w Świerczynie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W Świerczynie dokończymy drugą część modernizowanej drogi gminnej. Natomiast w tym 

roku nie będziemy realizowali modernizacji drogi powiatowej. Jest problem dotyczący 

kwestii finansowych i ze znalezieniem wykonawcy prac. Obawiamy się o realizację 

zaplanowanych na ten rok przez Gminę działań w zakresie inwestycji drogowych, ponieważ 

te prace są wykonywane z dużym opóźnieniem. Zadania, których nie zrealizujemy w tym 

roku, wykonamy w początkowych miesiącach roku 2019. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa chciałby zadać pytanie dotyczące sprawozdania? Nie widzę. 

Dziękuję Panu Burmistrzowi i Przewodniczącym Komisji za złożone sprawozdania. 

Zamykam punkt 10. Otwieram punkt 11. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla zabudowy mieszkaniowej w obrębie Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 11 rozpoczynamy część uchwałodawczą. Pierwszy projekt dotyczy uchwały                      

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla zabudowy mieszkaniowej w obrębie Osieczna. Do projektu uchwały 

dołączono mapkę i uzasadnienie. Dopowiem, że zmiana dotyczy terenów, które są własnością 

Spółki Panorama Leszczyńska, czyli Stanisławówka - na górce. Niektórzy z Państwa 

pamiętają, że Panorama miała na tym terenie zmianę zagospodarowania przestrzennego 

polegającą na tym, że część terenu stanowiła działki pod zabudowę jednorodzinną a część 

działek miało inne przeznaczenie.     
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Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Pan Stefan Kuśnierek: 

Pod działalność gastronomiczno-handlową.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak pod działalność gastronomiczno-handlowo-usługową. Panorama planowała, że na tym 

terenie powstanie duży obiekt, skorzystają ze środków zewnętrznych i uruchomią centrum 

kształcenia dziennikarzy, itd. Takie były plany. Tymczasem sytuacja na rynku nieruchomości, 

bo tak chyba należy to tłumaczyć, zmieniła się na tyle, że inwestor-właściciel postanowił 

wystąpić do Gminy z propozycją o wyrażenie zgody na zmianę przeznaczenia terenów pod 

działalność gastronomiczno-handlową na tereny zabudowy mieszkaniowej. Stąd projekt 

uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu czyli zmian w zakresie, o którym 

powiedziałem. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do tego projektu uchwały? Nie 

widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej                   

w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla zabudowy mieszkaniowej w obrębie Osieczna. 

Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§ 1. Przystępuje się do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla zabudowy mieszkaniowej w obrębie Osieczna. 

§ 2. Granice obszaru objętego projektem planu przedstawia załącznik graficzny do uchwały, 

będący jej integralną częścią.  

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                 

w przedstawionym brzmieniu proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                                   

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/307/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla zabudowy mieszkaniowej w obrębie Osieczna, która 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Stwierdzam, że zrealizowaliśmy punkt 11. Przystępujemy do realizacji punktu 12. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 

Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu 

Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego 

na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych                   

w każdym okręgu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady 

Powiatu Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu 

Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych                   

w każdym okręgu. Temat został przedyskutowany na komisjach, każda komisja 

wypowiedziała się pozytywnie w sprawie projektu tej uchwały. Nie cieszymy się z tego 

powodu, że odbiera się nam pół mandatu. Uzasadnienie do podjęcia tej uchwały jest 

merytoryczne i wynika ze zmieniającej się liczby mieszkańców oraz nowego podziału. Z tych 

powodów nasza Gmina razem z Gminą Krzemieniewo w wyborach samorządowych będzie 

ubiegała się o pięć mandatów przypadających na okręg zbudowany z dwóch gmin. Czy są 

pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Leszczyńskiego w sprawie zmiany 
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uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r.                    

w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, 

granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. Na podstawie odpowiednich 

przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§ 1. Wyraża się pozytywną opinię o projekcie uchwały Rady Powiatu Leszczyńskiego                        

w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia                  

18 czerwca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.   

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                 

o takiej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/308/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu 

Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Leszczyńskiego na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu, która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 12. Otwieram punkt 13. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Osieczna”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W tym punkcie mamy projekt uchwały w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Osieczna”. Pana Burmistrza proszę o wyjaśnienie, dlaczego zachodzi konieczność 

wprowadzenia zmian w uchwale. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo! Proponowana zmiana uchwały jest wynikiem wizyty, o której Państwu 

powiedziałem w sprawozdaniu, czyli w Urzędzie Marszałkowskim. Powstała możliwość                      

i szansa, co zrobimy, wzięcia udziału w konkursie na dotację w ramach aktualnego programu 

operacyjnego na inwestycje z zakresu gospodarki niskoemisyjnej. Sytuacja jest podobna jak 

w przypadku realizowanej na terenie naszej Gminy ścieżki rowerowej od granic Gminy 

Rydzyna z Gminą Osieczna, czyli przez Kąkolewo, Łoniewo do Osiecznej. Jest możliwość 

ubiegania się, z jakim skutkiem nie wiem, o realizację inwestycji polegającej na budowie 

ścieżki rowerowej od granic Osiecznej przez Berdychowo, Świerczynę do Ziemnic i drugiej 

trasy, która w Świerczynie łączyłaby się z wymienioną przed chwilą ścieżką, tj. skrzyżowanie 

za Łoniewem czyli Łoniewo-Dobramyśl-Kąkolewo-Grodzisko przez Grodzisko                                      

z wyłączeniem miejscowości Grodzisko dlatego, że szerokość pasa drogowego, podobnie jak 

na przykład w Łoniewie, jest zbyt mała żeby przebiegała ścieżka do Świerczyny. Byłyby to 

dwa odcinki ścieżek rowerowych zbiegające się w Świerczynie i prowadzące do Ziemnic. 

Jednym z warunków przystąpienia do konkursu, który ma być przeprowadzony jesienią tego 

roku jest odpowiedni zapis w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej naszej Gminy, który 

umożliwi Gminie wystąpienie z wnioskiem o dofinansowanie działań w tym zakresie. Stąd 

nasza prośba i propozycja, aby Wysoka Rada, Państwo Radni, tę zmianę wprowadzili do 

uchwały, co da nam formalne podstawy do ubiegania się o dofinansowanie. Gdyby nastąpiła 

realizacja tego pomysłu, to byłoby w latach 2019-2020. Dziękuję.          

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy są pytania do projektu tej uchwały? Pan Przewodniczący 

Demski. Proszę. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W Planie Gospodarki Niskoemisyjnej jeden z punktów dotyczy wymiany źródeł ciepła                     

w budynkach. Czy Gmina przewiduje finansowanie programu wymiany źródeł ciepła do 2022 

roku? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Radny mówi o dotacjach do wymiany źródeł ciepła? 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Tak.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdzam, że tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są jeszcze pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt 

uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r.                     

w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Osieczna”. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§ 1. Przyjmuje się do realizacji zmieniony ,,Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Osieczna” w brzmieniu określonym w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                 

o takiej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/309/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Osieczna”, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 13. Otwieram punkt 14. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu 

Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 14 mamy podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej                   

z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła. Jest to ważny moment, w historii naszej 

Gminy jest mnóstwo ważnych chwil, a przyjęcie tego programu, to kolejny ważny moment 

dla Gminy Osieczna. Rozmawialiśmy o tym temacie od co najmniej kilku lat, a szczególnie 

od kilku miesięcy. Mam wrażenie, że stoimy przed wyborem czy wykonamy kolejny ważny 

krok po to, żebyśmy kiedyś wszyscy żyli zdrowiej. Materiał został Państwu dostarczony 

łącznie z regulaminem. Czy któryś z zapisów regulaminu budzi Państwa wątpliwości albo 

chcieliby Państwo o coś dopytać? Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę.     

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Mam pytanie odnośnie kotłów gazowych, kotłów olejowych, kotłów gazowo-olejowych, 

ogrzewania elektrycznego, wymiennika ciepła, pomp ciepła i kotłów na paliwa stałe. Czy 

kwota dotacji do tych wymienionych źródeł ciepła będzie taka sama, czy będzie 

zróżnicowana? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kwota będzie taka sama, czyli 4.000 zł do wymienianego źródła ciepła.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Podzielę się z Państwem fragmentem rozmowy z Panem Burmistrzem, którą 

przeprowadziliśmy w poniedziałek. Proszę zwrócić uwagę na regulamin, w którym jeden             

z punktów przewiduje taką sytuację, że do konkretnej wymiany źródła ciepła, wymieniający 
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je może skorzystać, na przykład z dodatkowego dofinansowania. Być może będzie tak, że 

dodatkowe dofinansowanie będzie, np. ze źródeł państwowych. W regulaminie w § 4 pkt 2 

jest wyraźny zapis, jeśli jest pomoc, to jedno nie wyklucza drugiego. Warunkiem jest, żeby 

razem ta pomoc nie przekroczyła wartości wymiany pieca. Jeśli ktoś udowodni, że wydał 

znacznie więcej, to może uzyskać jedną i drugą pomoc pod warunkiem, że te nie przekroczą 

wartości wymiany. Przy wymianie źródła ciepła Gmina dopuszcza korzystanie z pomocy              

z wielu źródeł, przynajmniej w czasie obowiązywania regulaminu. Również rozmawiałem                  

z Panem Burmistrzem o tym, że jesteśmy w tzw. wielkim wyczekiwaniu na to, co strona 

rządowa, państwowa zdeklaruje w tej sprawie. Pomysły są różne. Moim zdaniem nasza 

Gmina jest gotowa, za chwilę będziemy głosować nad uchwałą w tej sprawie, dać sygnał, że 

jest przygotowana możliwość do skorzystania z dofinansowania na wymianę pieców.                       

W rozmowie zapytałem Pana Burmistrza o środki na ten cel, bo aby wprowadzić program                     

w życie, na jego realizację należy zabezpieczyć w budżecie odpowiednie środki finansowe. 

Proszę Pana Burmistrza, aby powiedział o zmianach w uchwale budżetowej obejmujących 

dofinansowanie do wymiany źródła ciepła.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 
W ślad za propozycją przyjęcia regulaminu, o którym mówimy wierząc, że Państwo Radni 

zaakceptujecie projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej                   

z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła, przygotowaliśmy jako jedną ze zmian 

w budżecie naszej Gminy na ten rok kwotę 200.000 zł na jego sfinansowanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak. Po uchwaleniu programu jesteśmy przygotowani na obsługę 50 chętnych właścicieli 

nieruchomości do zmiany systemu ogrzewania. Wnioski można składać do 30 września, 

decyduje kolejność zgłoszeń. Jest to kolejna propozycja, mam nadzieję, że z zadowoleniem 

przyjęta przez wielu mieszkańców, którzy uważali, podobnie jak my, że od lat powinniśmy 

taki program wprowadzić. Cieszę się, że dzisiaj prezentujemy stanowisko, że chcemy taki 

program uruchomić. Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Czy w następnych latach kwota przeznaczona na obsługę programu będzie się zmieniała, czy 

ona jest stała? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, odpowiedź na to pytanie znają tylko przyszli radni. Chcielibyśmy, 

żeby ta kwota się zmieniała, oczywiście na plus. Mamy nadzieję, że beneficjentów będzie 

dużo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze są jakieś pytania? Pan Radny Hubert Kraśner. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Hubert Kraśner:   
Od kiedy będzie można składać wnioski? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Od momentu obowiązywania uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§ 1. Ustala się zasady udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na wymianę źródła ciepła, 

tryb postępowania w sprawie udzielania dotacji oraz sposób jej rozliczania w formie 

regulaminu, stanowiącego załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 
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§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Do uchwały dołączono uzasadnienie oraz załączniki. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                 

o takiej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/310/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Osieczna na wymianę źródła ciepła, która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 14. Otwieram punkt 15. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta i Gminy 

Osieczna miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Druk nr 313 to projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta i Gminy 

Osieczna miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Do projektu uchwały 

otrzymaliśmy uzasadnienie, z którego wynika, że ustawodawca nakłada na gminy obowiązek 

uchwalenia uchwały dotyczącej zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży                    

i podawania napojów alkoholowych. Projekt uchwały został skonsultowany z jednostkami 

pomocniczymi Gminy. Czy są pytania do tego projektu? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 

2018 r. w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta i Gminy Osieczna miejsc sprzedaży            

i podawania napojów alkoholowych. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska            

w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. Ustala się, że miejsca sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia  

w miejscu oraz poza miejscem sprzedaży nie mogą być usytuowane w odległości mniejszej 

niż 20 metrów od placówek oświatowo-wychowawczych. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna 

§ 3. Traci moc uchwała Nr IV/28/2003 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 13 lutego 2003 r. 

w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 

4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak 

i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie miasta i gminy Osieczna miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz uchwała Nr IX/78/2011 z dnia  

28 czerwca 2011 r. w sprawie zmiany uchwały Nr IV/28/2003 Rady Miejskiej w Osiecznej  

z dnia 13 lutego 2003 r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania na 

terenie Miasta i Gminy Osieczna miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały                                 

o takiej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/311/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta i Gminy Osieczna 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, która stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 15. Otwieram punkt 16. 
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Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Miasta i Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Podobnie jak w poprzedniej uchwale, w której ustawodawca nałożył na gminy obowiązek 

usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych w wyznaczonej odległości od 

placówek oświatowych, tak w uzasadnieniu tej uchwały czytamy, że ustawodawca narzucił 

obowiązek ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Dlatego w § 1 uchwały jest podana nieprzekraczalna liczba 155 zezwoleń. Pan 

Przewodniczący Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Podana nieprzekraczalna liczba zezwoleń jest dla wszystkich gmin równa, czy określona 

odgórnie dla danej gminy i zależy, np. od liczby mieszkańców? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Liczbę zezwoleń określamy my, a dokładnie Państwo Radni w drodze uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Pan Przewodniczący powiedział, że ustawodawca to określił. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ustawodawca nałożył obowiązek określenia liczby zezwoleń. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. Ustawodawca nałożył obowiązek określenia liczby zezwoleń. W określonym miejscu 

sprzedaży tych zezwoleń może być trzy, cztery i więcej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W związku z tym mam pytanie. Dlaczego taka liczba a nie inna? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Przewodniczący pyta, skąd się wzięła liczba 155 zezwoleń w przypadku naszej Gminy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zaproponowaną liczbę 155 zezwoleń przyjęliśmy na podstawie aktualnej liczby wydanych 

zezwoleń zwiększając ją o kilka miejsc. Dzisiaj nie znamy odpowiedzi na to, co będzie                

w przyszłości, dlatego na podstawie obecnej sytuacji proponujemy wyznaczenie liczby 

zezwoleń w wysokości 155. Myślę, że jest to dobra propozycja ale decyzja należy do Państwa 

Radnych. Do wydanej liczby zezwoleń na dzisiaj dodaliśmy jeszcze kilka po to, aby w razie 

potrzeby nie zwoływać sesji i prosić Wysoką Radę o zmianę uchwały. Na podstawie analizy 

obecnej sytuacji, którą wykonaliśmy, odpowiedzialnie mogę powiedzieć, że na przestrzeni 

kilku ostatnich lat liczba zezwoleń jest zawsze bliska tej samej wartości, czyli jeden podmiot 

rezygnuje z zezwolenia a inny ubiega się o jego wydanie. Jednak nie ma wzrostowej wartości 

liczby zezwoleń, dlatego wydaje się, że w naszej Gminie sytuacja w tym temacie jest stabilna, 

stąd zaproponowaliśmy nieprzekraczalną liczbę 155 zezwoleń. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Wyjaśnię, skąd się wzięło moje pytanie. Nie miałem wiedzy, jak dotychczas wyglądała 

sytuacja, chociaż jest to bliskie mojej profesji oraz obawiałem się o to, czy wyznaczona liczba 

zezwoleń nie stanowiłaby ograniczenia. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zaproponowana liczba 155 zezwoleń nie będzie ograniczała wydawania zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych w naszej Gminie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Rada może zmienić tę liczbę albo powiększyć albo pomniejszyć. Zdarza się, że rady  

ograniczają liczbę wydawanych zezwoleń. Rozumiem, że nie ma więcej pytań do tego 

projektu uchwały, w związku z tym przedstawiam projekt uchwały zawartej na druku 314            

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie Miasta i Gminy Osieczna. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska               

w Osiecznej uchwala, co następuje:  

§  1. Ustanawia się maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie Miasta i Gminy Osieczna w nieprzekraczalnej wysokości 155.  

§  2. W ramach liczby określonej w § 1, łącznie z zezwoleniami pozostającymi w obrocie 

prawnym, może zostać wydanych na sprzedaż napojów: 

1) do 4,5% zawartości alkoholu oraz na piwo - do 59 zezwoleń, 

2) powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa) - do 47 zezwoleń, 

3) powyżej 18% zawartości alkoholu - do 49 zezwoleń. 

§ 3. W ramach liczby zezwoleń określonych w § 1, zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych z przeznaczeniem do spożycia w miejscu sprzedaży, łącznie z zezwoleniami 

pozostającymi w obrocie prawnym, wydanych może zostać na sprzedaż napojów: 

1) do 4,5% zawartości alkoholu oraz na piwo - do 25 zezwoleń, 

2) powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa) - do 16 zezwoleń, 

3) powyżej 18% zawartości alkoholu - do 17 zezwoleń. 

§ 4. W ramach liczby zezwoleń określonych w § 1, zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych z przeznaczeniem do spożycia poza miejscem sprzedaży, łącznie                                     

z zezwoleniami pozostającymi w obrocie prawnym, wydanych może zostać na sprzedaż 

napojów: 

1) do 4,5% zawartości alkoholu oraz na piwo – do 34 zezwoleń, 

2) powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa) - do 31 zezwoleń, 

3) powyżej 18% zawartości alkoholu - do 32 zezwoleń. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały                                 

o takiej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/312/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Miasta i Gminy Osieczna, która stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 16. Otwieram punkt 17. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie                         

z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę 

przedszkolach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Druk nr 315 zawiera projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie             

z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę 

przedszkolach. Proszę o kilka słów wyjaśnienia, dlaczego przygotowano projekt uchwały               

w powyższej sprawie. Rozumiem, że to jest kwestia porządkująca dotychczasową materię                

i nie zmieniająca meritum czyli stawek. Sekretarz Miasta i Gminy Pan Kosmalski. Proszę. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Zmieniona została zasada zawierania umów w sprawie opłat za godziny powyżej pięciu czyli 

minimum programowego, pobytu dzieci w przedszkolach. Dotąd były to umowy 
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cywilnoprawne teraz będą to umowy publicznoprawne. Stąd obowiązek podjęcia uchwały             

w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r.                    

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci             

w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę przedszkolach. Na podstawie odpowiednich 

przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. W przedszkolach prowadzonych przez Gminę Osieczna zapewnia się bezpłatne 

nauczanie, wychowanie i opiekę dla dzieci do lat 5 w wymiarze 5 godzin dziennie, przez pięć 

dni w tygodniu, od poniedziałku do piątku. 

§ 2. 1.  Po czasie wymienionym w § 1 świadczenia realizowane są odpłatnie.  

2. Opłata za jedną godzinę korzystania dziecka z zajęć wynosi 1,00 zł i nalicza się ją za każdą         

godzinę. Opłata podlega waloryzacji zgodnie z zapisami ustawy o systemie oświaty. 

§ 3. 1. Przedszkola mogą organizować zajęcia dodatkowe dla chętnych, które nie są związane           

z usługami opiekuńczymi i nie wynikają z podstawy programowej. 

2.Koszty zajęć, o których mowa w § 3 ust. 1 ponoszą rodzice/prawni opiekunowie dziecka. 

§ 4. Miesięczną wysokość opłaty za czas realizacji odpłatnych świadczeń ustalana jest jako 

iloczyn stawki godzinowej, o której mowa w § 2 ust. 2, liczby godzin pobytu dziecka            

w przedszkolu ponad czas określony w § 1 wskazany przez rodziców (opiekunów prawnych) 

oraz liczby dni pobytu dziecka w przedszkolu. 

§ 5. W przypadku nieobecności dziecka w przedszkolu opłata, o której mowa w § 2 ust. 2 

podlega proporcjonalnemu zmniejszeniu w miesiącu następującym po miesiącu, w którym 

dziecko było nieobecne za każdy dzień absencji w miesiącu poprzednim.  

§ 6. Opłata, o której mowa w § 2 ust. 2 nie obejmuje kosztów wyżywienia dziecka. 

§ 7. Traci moc uchwała Nr XXI/189/2016 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 27 grudnia 

2016 r. w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę przedszkolach. 

§ 8. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 9. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia uchwały w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały                                 

o takiej treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/313/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę przedszkolach, która 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 17. Przystępujemy do podjęcia uchwały przewidzianej w kolejnym punkcie 

porządku obrad. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejna uchwała dotyczy rozpatrzenia skargi. Proszę Pana Wiceprzewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Pana Huberta Kraśnera o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej, która 

zajmowała się skargą. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Hubert Kraśner: 

Dziękuję. Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej w sprawie skargi 

Pana Witolda Karkosza dotyczącej zaistniałej szkody w środowisku i działań Burmistrza 
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Miasta i Gminy Osieczna w sprawie składowania odpadów na działce dzierżawionej przez 

Pana Mateusza Klaka. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Osiecznej w składzie: 

1. Pani Renata Helena Helińska - Przewodnicząca Komisji, 

2. Pan Hubert Kraśner - Z-ca Przewodniczącej Komisji, 

3. Pan Mirosław Stanisław Forszpaniak - Członek Komisji, 

na posiedzeniu w dniu 5 czerwca 2018 r. zapoznała się z pismem-skargą i przedstawia Radzie 

Miejskiej w Osiecznej wniosek o uznaniu skargi za nieuzasadnioną. W toku 

przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Rewizyjna ustaliła, co następuje: 

Do Rady Miejskiej wpłynęło pismo z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska                               

w Poznaniu, data wpływu 16 kwietnia 2018 r., którym przekazano załączone do niego pismo 

Pana Witolda Karkosza z dnia 6 kwietnia 2018 r. jako właściwemu organowi do rozpatrzenia 

skargi. Członkowie Komisji zapoznali się z pismem-skargą złożoną przez Pana Witolda 

Karkosza w sprawie zaistniałej szkody w środowisku i działań Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna w sprawie składowania odpadów na działce dzierżawionej przez Pana Mateusza 

Klaka. Komisja zapoznała się z dokumentami zgromadzonymi przez Burmistrza Miasta                        

i Gminy Osieczna w sprawie. Ustalono, że Pan Witold Karkosz złożył w dniu 22 stycznia 

2018 r. pismo, w którym zawiadomił Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna, że na działce 225 

i 226 w Ziemnicach składowane są odpady. Do dnia 21 lutego 2018 r. ustalono, że działka 

225 została podzielona na działkę 225/1 i 225/2. Ustalono, że zawiadomienie o składowaniu 

odpadów dotyczy działki 225/2. Ponadto ustalono właściciela gruntów i dzierżawcę. W dniu 

21 lutego 2018 r. zostało wszczęte z urzędu postępowanie w sprawie usunięcia odpadów                   

z działki nr 225/2. O wszczęciu postępowania powiadomiono również Pana Mateusza Klaka 

jako dzierżawcę przedmiotowej działki i Panią Kingę Przybylską - właściciela nieruchomości. 

W dniu 2 marca 2018 r. pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej przeprowadzili 

dowód z oględzin na działce 225/2 i udokumentowali przeprowadzone czynności zdjęciami 

fotograficznymi. Podczas oględzin nie stwierdzono odpadów na działce nr 225/2. 

Stwierdzono ślady pracy ciężkiego sprzętu, którym dokonano przemieszczenia mas ziemnych 

na przedmiotowej działce. Pismem z dnia 8 marca 2018 r. Pani Kinga Przybylska i Pan 

Mateusz Klak wypowiedzieli się w sprawie wszczętego postępowania dotyczącego usunięcia 

odpadów z działki 225/2. Z pisma wynika, że z działki zostały usunięte odpady zalegające na 

nieruchomości od 1986 r. Załączone do pisma karty przekazania odpadów dotyczyły 

odpadów usuwanych z innych nieruchomości należących do Pani Przybylskiej i Pana Klaka. 

Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna w oparciu o zgromadzony w sprawie materiał dowodowy 

wystąpił do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Poznaniu Delegatura                         

w Lesznie o pobranie prób gleby i wykonanie analiz w zakresie ewentualnego 

zanieczyszczenia gleby odpadami na działce 225/2. Z uwagi na skomplikowany charakter 

sprawy zawiadomieniem z dnia 21 marca 2018 r. poinformowano Panią Kingę Przybylską                      

i Pana Mateusza Klaka o wyznaczeniu nowego terminu załatwienia sprawy do 30 kwietnia 

2018 r. Na wniosek o udostępnienie informacji publicznej przekazano Panu Witoldowi 

Karkoszowi w dniu 15 marca 2018 r. żądane w ramach informacji dokumenty. Wojewódzki 

Inspektor Ochrony Środowiska w Poznaniu Delegatura w Lesznie pismem z dnia 9 marca 

2018 r. poinformował Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna, o przeprowadzonej kontroli                  

w gospodarstwie Pana Mateusza Klaka, w tym na działce nr 225/2 wchodzącej w skład jego 

gospodarstwa. Pismem z dnia 19 kwietnia 2018 r. Burmistrz Gminy Osieczna poinformował 

Pana Witolda Karkosza o działaniach Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska                    

w Poznaniu na terenie działki 225/2. Do wydania decyzji nakazującej usunięcie odpadów                   

z nieruchomości należy podać rodzaj odpadów, a także ustalić, kto jest posiadaczem 

odpadów. Ustalenia w tym zakresie dokona Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska                   

w Poznaniu. Ponieważ wydanie przedmiotowej decyzji przez Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna zależy od rozstrzygnięcia innego organu, Burmistrz postanowieniem z dnia                        
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30 kwietnia 2018 r. zawiesił postępowanie dotyczące usunięcia odpadów z działki 225/2. Nad 

stanowiskiem w sprawie skargi Pana Witolda Karkosza dotyczącej zaistniałej szkody                         

w środowisku i działań Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna w sprawie składowania 

odpadów na działce dzierżawionej przez Pana Mateusza Klaka, które odbyło się na 

posiedzeniu w dniu 26 czerwca 2018 r., obecni na posiedzeniu członkowie (3 osoby) Komisji 

Rewizyjnej głosowali następująco: 3 (trzy) osoby „za”, 0 (zero) osób „przeciw”, 0 (zero) osób 

„wstrzymujących się od głosu”. W związku z powyższym stanowisko Komisji Rewizyjnej                 

w sprawie skargi Pana Witolda Karkosza dotyczącej zaistniałej szkody w środowisku                        

i działań Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna w sprawie składowania odpadów na działce 

dzierżawionej przez Pana Mateusza Klaka zostało przyjęte jednomyślnie. Z uwagi na 

powyższe Komisja Rewizyjna uważa skargę na Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna za 

bezzasadną. Stanowisko Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa, poznaliśmy stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie skargi,               

w związku z tym, czy są ze strony Państwa Radnych pytania? Przewodniczący Zbigniew 

Demski. Proszę.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W odczytanym stanowisku ostatecznie nie zostały podane wyniki badań. Czy Gmina posiada 

już wyniki badań gleby i wód gruntowych dotyczące przedmiotowej działki? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie otrzymaliśmy jeszcze wyników badań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W związku z tym nie wiadomo czy doszło do skażenia gleby lub wód gruntowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Potwierdzam, że nie wiadomo. Uczestniczyłem w obradach Komisji Rewizyjnej. Pan 

Burmistrz, Państwo Radni powiedzieliśmy, że z niecierpliwością czekamy na te wyniki                            

i jesteśmy bardzo zainteresowani tym, czy na przedmiotowej działce dzieje się coś złego lub 

działo się w przeszłości, skąd wzięły się odpady, itd. Jednocześnie na samym początku 

powiedzieliśmy też, że skarga nie dotyczy tej kwestii. Skarga, którą rozpatrujemy dotyczy 

tego, że Pan Karkosz zarzucił, iż Pan Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna zaniechał 

jakichkolwiek działań we wskazanej kwestii. Mamy stanowisko Komisji Rewizyjnej, która 

pokazuje, że jej zdaniem nastąpił cały szereg działań, które Gmina podjęła w tej sprawie                      

i czekamy na wyniki badań. Proszę Państwa, czy są ze strony Państwa Radnych pytania? Nie 

widzę. Dziękuję. W zgodzie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej przedstawiam projekt 

uchwały, która w podobnym tonie rozstrzyga, rozpatruje skargę a Rada Miejska w Osiecznej 

zdecyduje, jak zagłosować za przedstawionym projektem uchwały. Uchwała numer kolejny 

Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie rozpatrzenia skargi. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:     

§ 1. Stwierdza się, że skarga wniesiona na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna  

w sprawie skargi Pana Witolda Karkosza dotyczącej zaistniałej szkody w środowisku                       

i działań Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna w sprawie składowania odpadów                       

na działce dzierżawionej przez Pana Mateusza Klaka jest nieuzasadniona, z przyczyn 

przedstawionych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do uchwały.    

§ 2. Wykonanie uchwały, w tym powiadomienie Skarżącego o sposobie rozpatrzenia skargi 

wraz z uzasadnieniem stanowiska Rady oraz pouczeniem Skarżącego powierza się 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Pouczenie Skarżącego dotyczy drogi odwoławczej jaka mu przysługuje. Rozpoczynam 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały o takiej treści, proszę 
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podnieść rękę – 11 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 1 

głos. Stwierdzam, że uchwała została podjęta większością głosów.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/314/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie rozpatrzenia skargi, która stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 18. Ogłaszam, że w obradach XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej 

nastąpi 10 minutowa 

 

P R Z E R W A. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej po przerwie. Na sali obrad jest 

12 Radnych. Przystępujemy do realizacji 19 punktu porządku obrad. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Sekretarza Sławomira Kosmalskiego o wprowadzenie do tego projektu uchwały. 

Proszę. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

W związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym wprowadzającą m.in. obowiązek 

powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji należy dostosować statuty gmin do tych 

wymogów. Statut naszej Gminy musi również zostać zmieniony i przystosowany do zmian 

ustawowych jeszcze w tej kadencji, aby nowa rada mogła już pracować zgodnie                                        

z obowiązującymi przepisami prawa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Będziemy opracowywać nowy Statut Gminy nie dlatego, że chcemy go przygotować dla 

następnej kadencji, tylko dlatego, że nowa Rada musi pracować na Statucie zgodnym                      

z wymogami ustawy, która zmienia wiele w rzeczywistości samorządowej w Polsce. Chcę 

powiedzieć, wiemy to nie od dziś, że jest okazja do tego, żeby przystosować Statut Gminy 

Osieczna do ciągle zmieniającej się rzeczywistości samorządowej. Niektóre zapisy 

zdezaktualizowały się, nie przystają do rzeczywistości, w związku z tym łączymy jeden                  

i drugi powód i powołujemy Komisję Statutową, która zajmie się przygotowaniem nowego 

Statutu Gminy Osieczna. Z § 1 projektu uchwały wynika, że Komisja powinna posiadać 

pięcioosobowy skład. W związku z tym, że każdy z nas może zaproponować rozwiązanie 

proponuję, żeby członkami tej komisji zostały osoby, które przewodniczą komisjom naszej 

Rady i jeśli Państwo nie macie nic przeciwko, to wnoszę żeby w składzie tej komisji był 

również Przewodniczący Rady Miejskiej, obojętnie kto nim będzie. W związku z tym 

proponuję aby w skład komisji weszli następujący Radni: Pani Radna Renata Helińska, Pani 

Radna Krystyna Krajewska, Pani Radna Zofia Biała, Pan Radny Marek Kozak. Pan Radny 

Marek Kozak jest nieobecny na sesji ale jego obecność nie jest wymagana do tego, żeby 

głosować jego kandydaturę. Do tego wymagana jest zgoda Pana Radnego i ja taką zgodę 

mam, w związku z tym Pan Radny Marek Kozak jest gotów kandydować do Komisji 

Statutowej, ponadto jeszcze kandydatura mojej osoby. Czy Pani Radna Renata Helińska 

zgadza się kandydować do Komisji Statutowej? 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska:  
Zgadzam się.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy Pani Radna Krystyna Krajewska zgadza się kandydować do Komisji Statutowej? 

Radna Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska:  
Zgadzam się.     
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy Pani Radna Zofia Biała zgadza się kandydować do Komisji Statutowej? 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała:  
Zgadzam się.     

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 
Czy Pan Przewodniczący Roman Lewicki zgadza się na kandydowanie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak zgadzam się. Pan Radny Marek Kozak też się zgadza na kandydowanie według zapisu 

dokumentu, który posiadam. Czy są ze strony Państwa Radnych chętni do zgłaszania jeszcze 

innych kandydatów? Nie ma. W związku z tym zamykam listę kandydatów i przechodzę do 

głosowania. Najpierw przegłosujemy kandydatury każdego z osobna. Pan Przewodniczący 

Zbigniew Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nie mam zastrzeżeń, co do ustalenia listy kandydatów do Komisji Statutowej ale mam takie 

pytanie. Czy poszczególni Radni będą mogli zgłaszać uwagi i wnioski do projektu statutu? 

Nie znamy kształtu nowego statutu, nie wiemy jak będzie skonstruowany. Czy to nie blokuje 

Radnym wniesienia propozycji do Statutu?    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  

Jak zawsze Państwo Radni mogą zgłaszać pomysły dotyczące nie tylko Statutu ale                         

i samorządu, itd. Pozostaje pytanie, czy dany pomysł zyska aprobatę większości.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W którym momencie można będzie zgłaszać propozycje do Statutu? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W każdym, od momentu powstania Komisji Statutowej do uchwalenia Statutu. Myślę, że 

każdy moment jest dobry do zgłaszania pomysłów, czy projektów dotyczących konkretnych 

zapisów, jeśli chodzi o Statut. Wracam do procedury głosowania. Poddaję pod głosowanie 

skład Komisji Statutowej. W związku z tym, że jest tylu kandydatów ile jest miejsc, 

proponuję głosowanie jawne i każdą kandydaturę osobno, żeby każdy mógł głosować, np. za 

czterema kandydatami a za jednym nie albo za dwoma, albo za trzema, itd. Kto z Państwa 

Radnych jest za tym, żeby w Komisji Statutowej pracowała Pani Radna Renata Helińska, 

proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? 

– 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Pani Radna Renata Helińska jest członkiem Komisji 

Statutowej. Kto jest za tym, żeby Pani Radna Krystyna Krajewska pracowała w Komisji 

Statutowej, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Pani Radna Krystyna Krajewska 

została członkiem Komisji Statutowej. Kto jest za tym, żeby w Komisji Statutowej pracowała 

Pani Radna Zofia Biała, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto 

się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Pani Radna Zofia Biała jest 

członkiem Komisji Statutowej. Kto jest za tym, żeby Pan Radny Marek Kozak pracował                   

w Komisji Statutowej, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto 

się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Pan Radny Marek Kozak 

został członkiem Komisji Statutowej. Kto jest za tym, żeby Pan Radny Roman Lewicki 

pracował w Komisji Statutowej, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                    

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Pan Radny 

Roman Lewicki został członkiem Komisji Statutowej. Ogłaszam, że na czas ukonstytuowania 

Komisji Statutowej w obradach sesji nastąpi przerwa.  

 

Komisja Statutowa opuściła salę obrad. 

 

Komisja Statutowa powróciła na salę obrad. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ogłaszam, że zostałem wybrany Przewodniczącym Komisji Statutowej. W związku z czym 

chciałbym Państwu przedstawić projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej             

w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie powołania Komisji Statutowej. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:     

§ 1. Powołuje się Komisję Statutową w następującym składzie: 

1) Pan Roman Lewicki – przewodniczący 

2) Pani Renata Helińska – członek 

3) Pani Zofia Biała – członek 

4) Pani Krystyna Krajewska – członek 

5) Pan Marek Kozak – członek. 

§ 2. Przedmiotem działania doraźnej Komisji Statutowej jest opracowanie projektu Statutu 

Gminy Osieczna, najpóźniej w terminie do 30 września 2018 r.   

§ 3. 1. Pierwsze posiedzenie doraźnej Komisji Statutowej zwołuje Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

2. Komisja Statutowa działa na posiedzeniach zwoływanych przez Przewodniczącego 

Komisji.   

3. Komisja ulega rozwiązaniu z dniem uchwalenia Statutu Gminy Osieczna.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały o takiej 

treści, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od 

głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę nr XXXVI/315/2018                    

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie powołania Komisji Statutowej, która stanowi załącznik 

nr 18 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 19. Przystępujemy do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejny projekt uchwały dotyczy wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

Znamy powody przygotowania projektu tej uchwały. Zgodnie z przebiegiem naszych 

rozmów, dyskusji prowadzonych na komisjach został przygotowany projekt uchwały ze 

stawkami na poziomie maksymalnym, dopuszczalnym, wynikającym z rozporządzenia Rady 

Ministrów, które reguluje te kwestie. W związku z tym proponuje się wynagrodzenie 

zasadnicze – 4.700 zł było 5.900 zł, dodatek za wysługę lat jest 940 zł, był 1.180 zł, dodatek 

funkcyjny był i jest w wysokości 1.900 zł, dodatek specjalny jest 2.640 zł a był 2.790 zł. 

Razem wynagrodzenie brutto, w myśl projektu tej uchwały, wynosić będzie 10.180 zł i jest                 

o 1.770 zł niższe niż do tej pory. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu tej uchwały? Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Gdyby Rada nie obniżyła wynagrodzenia Pana Burmistrza, to będą konsekwencje?   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jeśli ktoś śledzi te kwestie, to wie, że trwa spór prawników, podmiotów życia publicznego, 

samorządowców ze stroną rządową, jak ma wyglądać dostosowanie wynagrodzeń tej grupy 

osób do rozporządzenia i co się będzie działo w przeróżnych sytuacjach. Jak Państwo wiecie, 

niczego nie chcę sugerować, samorządy w różny sposób zachowują się w tej materii. Jaki 

będzie dalszy ciąg w kwestii decyzji poszczególnych samorządów, dzisiaj jeszcze nikt nie 

wie. Powiedziałem, a dzisiaj chętnie powtórzę z pełną odpowiedzialnością, że jako 
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Przewodniczący Rady poczuwam się do obowiązku przygotowania projektu uchwały. Nie 

chcę za Państwa decydować, bo bywają samorządy, które nie wprowadzają takiego projektu 

do porządku obrad. Nie wiem, czy to przewodniczący postanawia o tym po konsultacjach                  

z radnymi, ale ja uważam, że moje kompetencje nie sięgają tak daleko, żeby zdecydować czy 

wprowadzić projekt uchwały w tej sprawie do porządku obrad czy nie. W związku z czym, 

nie mnie rozstrzygać, czy to powinno stanąć na sesji czy nie, dlatego przedstawiam Państwu 

projekt uchwały dotyczący wynagrodzenia Burmistrza. Przy maksymalnych stawkach, które 

możemy zastosować, Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, bo w naszym przypadku chodzi                  

o stanowisko burmistrza, kogoś kto rządzi naszą Gminą, itd. ma zarabiać o 1.770 zł mniej niż 

zdecydowaliśmy na początku kadencji. Jako Przewodniczący Rady przedstawiam taki projekt 

uchwały, a jako Radny korzystam z uprawnień i zagłosuję przeciwko projektowi tej uchwały. 

Z pełną odpowiedzialnością i gotowością na konsekwencje, które być może będą, ale dzisiaj 

jeszcze nie wiadomo jakie. Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, jako Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna Stanisław Glapiak wnoszę 

do Wysokiej Rady, do Państwa Radnych, o podjęcie tej uchwały zgodnie z projektem, który 

procedujecie. Jeśli chodzi o opinie, stanowiska, o których powiedział Pan Przewodniczący to 

tylko mogę potwierdzić, że trwa dynamicznie rozwijający się spór czy dyskusja związana                 

z powstałą sytuacją. Nie chcę się do tego odnosić ponieważ jest wiele różnych argumentacji, 

w których moglibyśmy się zagubić. Dlatego wnoszę do Wysokiej Rady o przyjęcie tej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Znamy konsekwencje nie przyjęcia tej uchwały.     

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jeśli odrzucimy projekt uchwały zgodnie z wnioskiem Pana Przewodniczącego, to jak będzie 

wyglądała sytuacja pod względem prawnym? Uchwała miałaby obowiązywać od 1 lipca, jeśli 

jej nie podejmiemy to Pan Burmistrz otrzyma wypłatę na dotychczasowych zasadach?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Do 28 lipca, czyli dnia wypłaty, jest jeszcze ponad miesiąc. Jestem o tym przekonany, że do 

tego dnia pojawią się w tej sprawie ostateczne wykładnie czy decyzje, np. organów 

nadzorczych. Jestem przygotowany na to, że 28 lipca mogę nie otrzymać wynagrodzenia. 

Pytanie Pana Przewodniczącego Demskiego jest słuszne. Czy w sytuacji nie podjęcia uchwały 

można wypłacić wynagrodzenie, jeżeli tak, to jaką kwotę naliczyć. Dzisiaj nie znam 

odpowiedzi na to pytanie. Myślę, że najbliższe dni lub tygodnie przyniosą odpowiedź na to 

pytanie.   

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Przyjęcie uchwały jest uregulowaniem kwestii wynagrodzenia Burmistrza, jeśli tego nie 

uczynimy, nie ma wątpliwości co wydarzy się 28 lipca. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Przedstawię swoje stanowisko w tej sprawie. Na początku kadencji Rada Miejska jedną                       

z pierwszych uchwał jakie podjęła ustaliła uposażenie Pana Burmistrza. Taka była nasza wola 

żeby Pan Burmistrz otrzymywał wynagrodzenie w takiej wysokości w jakiej otrzymuje do tej 

pory. Uważam, że w tym momencie odbiera się samorządowcom prawo do decydowania, tak 

to rozumiem. To my decydujemy m.in. o wysokości wynagrodzenia Pana Burmistrza 

określonego w przepisach. Ta sytuacja w pewien sposób nas ogranicza, odbiera się nam 
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pewne kompetencje. Moje stanowisko w tej kwestii jest takie, że będę głosował przeciw 

uchwale.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa! Chcę wierzyć, że żyjemy w wolnym kraju, w którym każdy ma prawo 

zagłosować według własnego sumienia. Uznaję prawo ustawodawcy do tego, żeby tak jak do 

tej pory wyznaczał poziomy wynagrodzenia burmistrzów. Myślę, że tak jak my w Gminie, tak 

również ustawodawca jest zobowiązany do tego, żeby w sposób przekonywujący uzasadnić 

potrzebę wprowadzenia ustawy, rozporządzenia, itd. My dostajemy projekty uchwał wraz                  

z uzasadnieniem, z którym zgadzamy się albo nie, głosujemy za, przeciw albo wstrzymujemy 

się od głosu. Mnie absolutnie nie przekonuje uzasadnienie, według którego należy obniżyć 

wynagrodzenia samorządowcom w Polsce, dlatego zagłosuję przeciwko tej uchwale. Nie 

mówię, że mam rację, ale według własnego sumienia, według własnego uznania tak 

zagłosuję. Życie jest trochę bardziej skomplikowane niż czasami się to niektórym wydaje. 

Prawnicy spierają się również w tej kwestii, czy rozporządzenie Rady Ministrów powinno 

regulować te unormowania. Pogląd, że w tej sprawie wymagana jest ustawa a nie 

rozporządzenie nie jest odosobniony. Wyobraźmy sobie, że dzisiaj uchwalamy obniżenie 

wynagrodzenia Pana Burmistrza a za pewien czas okazuje się, że ponad wszelką wątpliwość 

rozporządzenie nie powinno regulować tych kwestii. W związku z tym wolę dzisiaj wyrazić 

swój pogląd i poczekać na to, co będzie dalej. Nie mielibyśmy wątpliwości, ja również, 

gdybyśmy otrzymali akt prawny, z którego wynikałoby, że jesteśmy zobowiązani taką zmianę 

przyjąć. Jako Radni dostajemy uchwałę do głosowania. Wojewoda ma stały nadzór nad każdą 

z naszych uchwał. Niech Pan Wojewoda wyda, jeśli może, zarządzenie zastępcze w sprawie 

wynagrodzenia Burmistrza, które zastąpi uchwałę Rady Miejskiej. Powtarzam, jeśli samorząd 

ma polegać na tym, że dostajemy uchwały i mamy zagłosować na tak, to ja się pod tym nie 

podpisuję.      

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Moim zdaniem w tym przypadku idea samorządności została zachwiana. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Tym bardziej, że osoba jednej z partii decyduje o uposażeniach samorządowców, a nie jest 

ani prezydentem ani premierem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pani Radna Zofia Biała. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Nie chciałam się wypowiadać w tym temacie ale niestety uznałam, że powinnam. Zagłosuję 

zgodnie ze swoim sumieniem. Zgadzam się z wypowiedzią Pana Przewodniczącego. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa, jeśli nie ma więcej pytań, to przejdźmy do głosowania. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska 

w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Przyznaje się Panu Stanisławowi Glapiakowi - Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna 

następujące wynagrodzenie: 

- wynagrodzenie zasadnicze    -  4 700,00 zł 

- dodatek za wysługę lat 20%    -     940,00 zł 

- dodatek funkcyjny      -  1 900,00 zł 

- dodatek specjalny      -  2 640,00 zł 

                  ---------------- 

        R a z e m:     10 180,00 zł 

Słownie: dziesięć tysięcy sto osiemdziesiąt złotych 00/100. 



24 
 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały o takiej 

treści, proszę podnieść rękę – 1 głos. Kto jest przeciw? – 10 głosów. Kto się wstrzymał od 

głosu? – 1 głos. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta                         

i Gminy Osieczna nie została podjęta przez Radę Miejską w Osiecznej. Zamykam punkt 20. 

Przystępujemy do realizacji 21 punktu obrad. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej                    

w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-

Łoniewo”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 21 mamy podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach                  

2015-2018 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko                     

-Łoniewo”. Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Zaproponowana przez Pana Burmistrza zmiana uchwały w sprawie 

pożyczki na zadanie „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” 

dotyczy zwiększenia zaciągniętej pożyczki o kwotę 1.324.207 zł, tj. do kwoty 9.149.207 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Do projektu uchwały dołączono uzasadnienie. Czy są pytania do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 

Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 

2015-2018 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko                        

-Łoniewo”. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje:  

§ 1. W uchwale Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 października 2015 r.                       

w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji 

sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” zmienionej uchwałami Rady Miejskiej                           

w Osiecznej: nr XI/113/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r., nr XII/125/2016 z dnia 10 marca 

2016 r., nr XXI/190/2016 z dnia 27 grudnia 2016 r. i nr XXXI/263/2017 z dnia 21 grudnia 

2017 r. § 1 przyjmuje brzmienie:  

„§ 1. Postanawia się zaciągnąć pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 9.149.207 zł na finansowanie zadania pn.: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” w następujących transzach: 

- 2015 rok kwota         0 zł, 

- 2016 rok kwota 1.428.680 zł, 

- 2017 rok kwota               0 zł, 

- 2018 rok kwota 7.720.527 zł”. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od 

głosu? Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych, 12 głosami „za”, 
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przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę numer 

XXXVI/316/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej                     

z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki                             

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo”.  

Uchwała Nr XXXVI/316/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 czerwca 2018 r.                          

w sprawie zmiany uchwały Nr IX/86/2015 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia                                  

22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia w latach 2015-2018 pożyczki                                       

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na finansowanie 

zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” stanowi 

załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 21. Otwieram punkt 22 porządku obrad. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Proszę.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Pana Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej 

dotyczą zwiększenia dochodów o kwotę 809.183,93 zł i zwiększenia wydatków o kwotę 

2.176.513,93 zł Po stronie dochodów proponuje się następujących zwiększeń. 16.000 zł  

dotacja z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego na Narodowy Program Rozwoju 

Czytelnictwa, na zakup książek, 1.005,56 zł dotacja z Urzędu Wojewódzkiego na refundację 

wcześniej poniesionych wydatków w roku 2017, 2.250 zł dodatkowe dochody w Zespole 

Szkół w Świerczynie, 1.449 zł dochody z tytułu odszkodowania od towarzystwa 

ubezpieczeniowego na rzecz Przedszkola w Drzeczkowie, 778.479,37 zł niewykorzystane 

środki niewygasające z roku 2017 oraz zmiany pomiędzy dochodami na kwotę 6.000 zł.      

3.000 zł w Zespole Szkół w Kąkolewie oraz 3.000 zł w Przedszkolu  w Drzeczkowie. Po 

stronie wydatków propozycja następujących zwiększeń: 10.000 zł utrzymanie 

Międzygminnego Schroniska Dla Bezdomnych Zwierząt w Henrykowie, 10.000 zł dotacja dla 

Szpitala w Lesznie, 200.000 zł dotacja na wymianę źródeł ciepła, 30.000 zł na oświetlenie 

ulic, 400.000 zł na gospodarkę odpadami, 280.000 zł na korektę podatku VAT, 5.830 zł 

udział własny w projekcie dotyczącym obchodów setnej rocznicy odzyskania przez Polskę 

niepodległości, 35.000 zł na zakup systemu e-sesje, 100.000 zł bieżące utrzymanie dróg                            

i 350.000 zł na planowaną wpłatę do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                                   

i Gospodarki Wodnej oraz 784.979 zł na zadania związane z wydatkami niewygasającymi. Te 

zadania powinny zostać wykonane do końca czerwca, jednak z uwagi na niektóre 

niesprzyjające okoliczności nie zostaną do tego czasu wykonane, dlatego propozycja żeby                   

środki wróciły do budżetu na te same zadania oraz zmiany pomiędzy podziałkami klasyfikacji 

budżetowej na kwotę 450.000 zł z przeznaczeniem na zakup samochodu dla OSP Osieczna 

oraz zwiększenie o kwotę pożyczki na 1.324.207 zł. Po stronie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zwiększenie na zadaniu Budowa Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej                         

o kwotę 718.389,37 zł z tytułu wydatków niewygasających, zwiększenie o kwotę pożyczki 

oraz wydłużenie okresu spłaty zaciąganej pożyczki do roku 2028. Dziękuję.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Środki na zakup systemu e-sesja przeznacza się w związku z tym, że wiemy, iż 

musimy system kupić, że kupujemy już teraz i że to oznacza, iż od przyszłej kadencji obrady 

sesji, w tym samorządu osieckiego, będą transmitowane w internecie? 
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Procedujemy wyłonienie dostawcy tego wyposażenia, tak jak Pan Przewodniczący powiedział 

środki są niezbędne, żeby najpóźniej pierwsza sesja Rady Miejskiej nowej kadencji odbyła się 

przy wykorzystaniu systemu e-sesja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wiemy, że będzie obowiązywał nowy system głosowania, czyli upublicznienie, kto jak 

zagłosował, itd. Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej? 

Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej   

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta  i Gminy Osieczna 

na 2018 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W budżecie Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 przyjętym stosowną uchwałą Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. wprowadza się następujące zmiany:  

1. Dokonuje się zwiększenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 po stronie 

dochodów o kwotę 809.183,93 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej 

uchwały.  

2. Dokonuje się zwiększenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 po stronie 

wydatków o kwotę 2.176.513,93 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej 

uchwały.  

3. Dokonuje się zwiększenia deficytu o kwotę 1.367.330 zł.  

W dalszej części uchwały zostały zapisane zmiany, które omówiła Pani Skarbnik.  

W § 3 mowa o zmianach dokonanych w załącznikach.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 11 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 1 głos. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

większością głosów.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXVI/317/2018                   

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna 

na rok 2018, która stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 22. Otwieram punkt 23. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2018-2024.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie WPF? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały w powyższej sprawie. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej   

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                       

i Gminy Osieczna na lata 2018-2024. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska   

w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2024 

przyjętej stosowną uchwałą z dnia 21 grudnia 2017 roku, zmienionej uchwałami Rady 

Miejskiej z dnia 8 lutego 2018 r., 22 marca 2018 r., 12 kwietnia 2018 r. oraz 17 maja 2018 r., 

wprowadza się następujące zmiany:  

1) tytuł ww. uchwały otrzymuje nowe brzmienie: „w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2028”,  

2) § 1 ust. 1 uchwały Nr XXXI/256/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  
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„§ 1.1. Uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i Gminy Osieczna na lata                           

2018-2028 obejmującą:  

1) dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie 

nadwyżki albo sposób sfinansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę długu 

oraz sposób sfinansowania spłaty długu, relacje, o których mowa w art. 242-244 oraz kwoty 

wydatków bieżących i majątkowych wynikających z limitów wydatków na planowane                        

i realizowane przedsięwzięcia, zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) wykaz przedsięwzięć finansowych, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały”,  

3) załącznik nr 1 do uchwały Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Osieczna 

otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały,  

4) załącznik nr 2 do uchwały obejmujący wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się nowe brzmienie objaśnień przyjętych do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 11 głosów. Kto jest przeciw?                            

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 1 głos. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

większością głosów.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXVI/318/2018                   

z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                      

i Gminy Osieczna na lata 2017-2024 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 23. Otwieram punkt 24 porządku obrad. 

Ad. 24. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję, że na XXXV sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 17 maja 2018 r. interpelacji 

nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiejszej sesji interpelacji i zapytań również nie zgłoszono. Zrealizowaliśmy punkt 24. 

Przystępujemy do punktu 25, tj. wolne głosy i wnioski.  

Ad. 25. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. Pan Przewodniczący Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Mam prośbę do Komisji Statutowej, która będzie pracować nad projektem Statutu.                            

W uchwale o powołaniu Komisji został określony termin opracowania do 30 września. 

Proszę, żeby pozostali Radni mieli możliwość zapoznania się z projektem Statutu Gminy,                  

w związku z tym, żeby jego projekt został przedstawiony Radnym w takim terminie, aby 

mogli wnieść swoje uwagi, pomysły, itp.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przyjmujemy uwagę Pana Przewodniczącego, za którą dziękujemy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

To jest dokument na lata. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę, jeśli ktoś z Państwa chciałby, co Komisja będzie sobie cenić, wnieść uwagi, pomysły, 

propozycje, to żeby jak najszybciej je zgłaszać, abyśmy mogli nad nimi procedować.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Rozumiem, że najpierw otrzymamy od Komisji projekt Statutu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak. Możemy informować Państwa Radnych o posiedzeniach Komisji, np. smsem. Jeśli ktoś 

będzie chciał Komisję wspomóc w tych pracach, to z tego powodu cieszymy się i zapraszamy 

do współpracy. Przez instytucje samorządowe został stworzony wzorzec statutu i na tym 

dokumencie będziemy pracować. Będziemy wprowadzać w nim konieczne zmiany                                

i dostosowywać do rzeczywistości naszej Gminy. Dziękuję za uwagę i za chęć współpracy.  

Kto z Państwa Radnych, Gości chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? Pan 

Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo! Chciałbym powiedzieć o dwóch sprawach. Mówiąc o pomyśle 

uczestniczenia w konkursie o dotację na budowę ścieżki, której przebieg przedstawiłem, to 

wyjaśniam, że oprócz dotacji, o którą będziemy się ubiegać jest wymagany tzw. udział 

własny w tym zadaniu. Ponieważ ścieżka miałaby przebiegać wzdłuż dróg powiatowych 

rozmawiałem z Panem Starostą. Nasza koncepcja jest taka, aby po pierwsze, jak będzie to 

zadanie realizowane inwestorem głównym był Powiat Leszczyński, tak jak to jest przy 

aktualnie realizowanej inwestycji na terenie naszej Gminy. Jeśli chodzi o udział własny, to 

proponujemy, aby udział tych dwóch samorządów, czyli Powiatu Leszczyńskiego i Gminy 

Osieczna był jak do tej pory, w ramach parytetu jeden do jednego. Pan Starosta jeszcze 

ostatecznie się nie ustosunkował do tej propozycji. Myślę, że najbliższe dni lub tygodnie 

dadzą odpowiedź na naszą propozycję. Przeprowadziłem kilka rozmów z Panem Starostą                 

w związku ze środkami, które częściowo już się pojawiły, a w latach przyszłych mają być 

jeszcze wyższe, dotyczącymi rządowego programu budowy dróg lokalnych. Uważam, że 

pojawia się wspólna szansa dla gmin i dla powiatów dotycząca zmodernizowania lub 

wyremontowania wielu ulic czy też dróg. Z strony naszej Gminy jest propozycja kierowana 

do Pana Starosty, abyśmy wspólnie, korzystając z możliwości otrzymania dotacji, 

dofinansowania, wyremontowali w przyszłym roku albo w najbliższym z możliwych 

terminów ulicę Śmigielską i Drzeczkowską w Osiecznej. Są to ulice powiatowe więc ta 

współpraca, tak myślę, jest wskazana i możliwa. Kilka dni temu do Urzędu wpłynęło pismo 

Spółki Dino z siedzibą w Krotoszynie z prośbą o wydanie warunków budowy punktu 

handlowego w Świerczynie, na działce należącej do Parafii świerczyńskiej. Przedmiotowa 

działka jest położona między posesją, której właścicielami byli Państwo Hoffmann a domem 

katolickim. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pani Radna Krajewska. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

Panie Burmistrzu! Jeśli chodzi o ścieżki rowerowe, to nie wymienił Pan trasy Osieczna                       

-Drzeczkowo-Popowo. Czy tego odcinka ścieżki nie ma w planie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Na dzisiaj ten odcinek nie jest objęty planem budowy.      

Radna Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

Pozostała część Gminy albo już posiada ścieżki rowerowe albo są zaplanowane do 

wykonania, a odcinek Drzeczkowo-Popowo został pominięty.    

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Cała Gmina jeszcze nie została objęta planem budowy ścieżek rowerowych. Jest tak, że trzeba 

wybierać, coś jest pierwsze a kolejne działanie jest drugie czy trzecie. Jeśli chodzi                                

o proponowaną trasę budowy ścieżki, którą Państwu przedstawiłem, to opracowanie 

dokumentacji tego odcinka jest w fazie końcowej, stąd taki wybór. 

 



29 
 

Radna Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

Czyli wybrano najkorzystniejszy wariant. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wybraliśmy tą trasę przebiegu ścieżki rowerowej ponieważ jest ona konieczna i daje 

gwarancję tego, że w ramach Programu Gospodarki Niskoemisyjnej, mamy Szkołę                               

w Świerczynie, co pozwala uzyskać i wykazać efekty związane z mniejszym 

zanieczyszczeniem środowiska, w związku z tym, że część ludzi z motocykli, samochodów, 

etc. przesiądzie się na rowery. Myślę, że jest to dobry początek umożliwiający rozwój 

inwestycji związanych z budową ścieżek rowerowych. Jestem przekonany, że będzie to 

proces wieloletni. Wydaje się, że uda się zrealizować ścieżkę, o której wspomniałem, co 

wynika z powstałej sytuacji. Gdyby nie było tej możliwości w postaci konkursu na tego typu 

działania, to dokumentacja projektowa, którą przygotowujemy oczekiwałaby na tzw. lepszy 

czas. Budowa ścieżek nie jest naszym priorytetem ale jeżeli powstała okoliczność, że 

możemy ubiegać się, co będziemy czynić, o dodatkowe, zewnętrzne pieniądze to będziemy 

realizować zadania w tym zakresie. W przypadku ścieżki, o której powiedziałem, jeszcze raz 

powtórzę, dokumentacja była w trakcie opracowania a właściwie prawie na ukończeniu, stąd 

taki wybór.  

Radna Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

Dziękuję.        

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa, kto jeszcze chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? 

Pani Radna Renata Helińska. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Był czas, że szukaliśmy sposobu na dostawę gazu dla mieszkańców Osiecznej ulica 

Drzeczkowska i Śmigielska. Obecnie z mieszkańcami tych ulic podpisywane są umowy na 

dostawę gazu. Cieszę się, że udało się pozytywnie rozwiązać tę sprawę. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Wolne głosy i wnioski ciąg dalszy. Kto z Gości chciałby zabrać głos? Pan Leszek 

Barczyński. Proszę. 

Sołtys wsi Drzeczkowo Pan Leszek Barczyński: 

Szanowni Państwo! Nowela ustawy o prawie łowieckim narzuciła na sołtysów obowiązek 

przewodniczenia komisjom, które szacują szkody łowieckie. Podczas tych szacowań okazuje 

się, że nie jesteśmy przygotowani ani przeszkoleni w tym kierunku a ponadto występują 

problemy prawne. Są takie sytuację, że na przykład koło łowieckie odstępuje od szacowania 

szkody z takiego powodu, że pole zostało ogrodzone. W tej sytuacji przedstawiciel koła nie 

ma prawa wstępu na pole i odstępuje od szacowania szkody. Sytuacja jest patowa bo ja mam 

protokół, który trzeba wypełnić. Przedstawiciel koła łowieckiego mówi, że musimy protokół 

wypełnić, ja mówię, że nie możemy bo nie ma możliwości dokonania wpisu o odstąpieniu.  

Ponadto twierdzą, że mogą mnie jako Przewodniczącego pozwać do sądu bo nie wypełniam 

funkcji Przewodniczącego Komisji. Co ja mogę w tej sytuacji zrobić? Z jednej strony chcę 

dobrze z drugiej strony straszą mnie przepisami, o których ja powinienem wiedzieć, a nie 

zostałem przeszkolony bo Lasy Państwowe, które zobowiązały się do przeszkolenia sołtysów, 

nie zrobiły tego. W tej sytuacji, my jako sołtysi jesteśmy poza prawem, a z drugiej strony 

grożą nam sądem. Czy Urząd może poczynić starania w tym temacie, aby problem 

rozwiązać? Pomijam fakt, że my pracujemy za darmo, jeździmy i narażamy nie tylko siebie 

na niebezpieczeństwo. Rolnicy uważają, że my jako sołtysi nie powinniśmy wykonywać tych 

czynności ale co mamy zrobić? Ja się mogę nie znać na tym jaka zwierzyna wyrządziła 

szkodę, czy to był jeleń czy dzik, skąd mam wiedzieć do kogo należą ślady? Myśliwy 

twierdzi, że to był jeleń, ale ja tego nie wiem.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dzisiaj w Polsce nikt nie ma wątpliwości, że ta sytuacja jest dla Państwa Sołtysów trudną. 

Trwają przygotowania do noweli ustawy o prawie łowieckim. Władza wie, że stan, który 

mamy dzisiaj jest złym rozwiązaniem. Po zmianie ustawy, za kilka miesięcy, sołtysi nie będą 

się zajmować szkodami łowieckimi.      

Sołtys wsi Drzeczkowo Pan Leszek Barczyński: 

Póki co, co mamy robić? Na razie musimy wykonywać te czynności. Chyba, że ogłosimy 

strajk. W niektórych gminach sołtysi odstąpili od uczestnictwa w tych komisjach. My 

możemy zrobić tak samo, bo sołtysi tak się wypowiadają. Nie wiem czy za takie postąpienie 

coś nam grozi. Mamy pismo Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów, z którego wynika, że Pan 

Burmistrz nie może z urzędu zobowiązać nas do uczestniczenia w tej komisji. My to robimy  

z dobrej woli, ale co dalej? Tak dalej być nie może.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pozostaje mi tylko zgodzić się z głosem Pana Sołtysa Barczyńskiego, który reprezentuje 

rozumiem Sołtysów naszej Gminy. Wszyscy mamy świadomość, że ustawodawca narzucił 

taką drogę postępowania w momencie gdy ustawa została uchwalona. Po czym zorientowano 

się, że jest to złe rozwiązanie. Jest procedowana, o czym przed chwilą usłyszeliśmy, nowela 

tej ustawy ale mamy okres przejściowy i cóż nam pozostaje. Lasy Państwowe uaktywniły się 

zaraz po tym, jak okazało się, że trzeba realizować zapisy tej ustawy. Były już pisma, które 

wskazywały, że Państwo sołtysi będą przeszkoleni. Na dzisiaj nie wiem dlaczego Lasy 

przeszły z tej aktywnej polityki do wyczekiwania. Być może, nie odpowiadając za Lasy 

Państwowe, w związku z nowelą, która jest procedowana. Nam pozostaje, o co prosimy, 

żebyście Państwo jeszcze kilka tygodni czy miesięcy realizowali te zadania mając nadzieję, że 

nowela ustawy rozwiąże te problemy. Mamy świadomość, że obowiązków jest dużo, że są to 

niespodzianki czy trudne rozstrzygnięcia lub decyzje. Sytuacja jest, jeszcze raz powtórzę, 

niezawiniona ani przez Was sołtysów ani przez Samorząd ale wywołana przez ustawodawcę                

i musimy przynajmniej na dzisiaj, tak to rozumiem spróbować jak najmniej kolizyjnie ją 

przeżyć. Jeżeli Państwo odpowiecie nam, że nie będziecie tych czynności wykonywać, co już 

się jednostkowo dzieje i co mnie zaskakuje, bo uważam, że Pani czy Pan sołtys, którzy tak 

chcą postąpić powinni powiedzieć, dlaczego nie będą wykonywali tych czynności, będziemy 

szukać innych rozwiązań. Staraliśmy się i zawsze będziemy starać się Wam pomagać                       

w różnych czynnościach, mając nadzieję, że w związku z tą sytuacją, która powstała będzie 

solidaryzm. Jeszcze raz powtórzę, stwierdzicie że nie będziecie realizować zadań związanych 

z szacowaniem szkód łowieckich to będziemy szukać innych rozwiązań. Jednak proszę o to 

żebyśmy ten czas przejściowy wspólnie przetrwali. Niestety nastał taki czas, że prawie każdy 

mówi o prawniku, adwokacie. Cóż więcej mogę powiedzieć, oby tych szkód nie było, to nie 

będzie wniosków ale one są i dlatego w tym trudnym okresie przejściowym apeluję i proszę  

o cierpliwość i podjęcie próby pozostania przewodniczącymi komisji do czasu, kiedy już 

takiego obowiązku nie będzie. Dziękuję.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt 25. W punkcie 26 przystąpimy do głosowania nad przyjęciem protokołu 

ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

Ad. 26. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 
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w Osiecznej w obecności 12 Radnych jednomyślnie przyjęła protokół XXXV sesji. Zamykam 

punkt 26. Przystępujemy do zakończenia obrad Rady Miejskiej. 

Ad. 27. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i pracę na 

sesji. W związku z nadchodzącym okresem wakacyjnym życzę Państwu udanych wakacji                   

i dobrego wypoczynku. 
 
 
 

           Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad:                  

 

       Małgorzata Nowak                                                  Roman Lewicki 


